
PROTOKÓŁ  

z XXVIII Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 25 kwietnia 2017 roku. 
 

Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 25 kwietnia 2017 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego           

w Czarnkowie odbyła się XXVIII Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 

otworzył Pan Tadeusz Mańczak – Wiceprzewodniczący Rady.  

Wiceprzewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 

radnych uczestniczy 13 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 

przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał 

Sroka, Adam Pazurek, Czesław Nowakowski, Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski, 

Krystyna Matkowska, Piotr Ławiński. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia 28 marca  2017 r. 

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu, która odbyła 

się w dniu 28 marca 2017 r. 

Na salę przybyła radna Krystyna Matkowska, Od tego momentu w obradach uczestniczy 14 

radnych. 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XXVII Sesji przy 13 głosach za przyjęciem 

protokołu. Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 1. 

Ad.3 

Przedstawienie porządku obrad.  

Wiceprzewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do 

przedłożonego porządku? 

Zmian nie zgłoszono, w związku z tym Rada obradowała będzie zgodnie                              

z przedłożonym porządkiem obrad. 

Na salę przybył radny Piotr Ławiński. Od tego momentu w obradach uczestniczy 15 radnych. 

Ad.4 

Ocena funkcjonowania Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance oraz zatwierdzenie rocznych sprawozdań 

finansowych obu jednostek za 2016 rok. 

 Jako pierwszy głos w tym punkcie zabrał dyrektor Zespołu Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie przedstawiając radnym roczne sprawozdanie finansowe Zakładu 

za rok 2016.  

Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie zgodnie ze sprawozdaniem 

finansowym w 2016 r. wypracował zysk netto w wysokości 343.277,11 zł. Koszty 

amortyzacji w 2016 r. wyniosły 686.930,10 zł. Przychody jednostki ogółem wyniosły 
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24.689.832,49 zł, natomiast koszty ogółem wyniosły 24.346.555,38 zł. Kwota należności na 

dzień 31.12.2016 r. wyniosła 1.523.963,65 zł. Kwota zobowiązań i rezerw stanowiła ogółem 

kwotę 14.700.768,59 zł, w tym rezerwa na zobowiązania wyniosła 688.532 zł. Zobowiązania 

długoterminowe stanowiły kwotę 6.712.794,98 zł, zobowiązania krótkoterminowe wyniosły 

3.636.159,13 zł, a rozliczenia międzyokresowe wynosiły 3.663.282,48 zł. Wskaźniki 

ekonomiczno-finansowe Zespołu na dzień 31.12.2016 r. wynosiły: wskaźnik bieżącej 

płynności: 0,69; wskaźnik zadłużenia: 60,57 %; wskaźnik pokrycia zadłużenia kapitałami 

własnymi: 0,23; wskaźnik pokrycia zobowiązań należnościami: 0,72. 

Przedmiotowe sprawozdanie każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

Sesję i stanowi ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 Dyrektor Wywrot dodał, że w omawianym okresie Szpital poddawany był dwukrotnie 

ocenie. Pierwsza ocena prowadzona była przez Najwyższą Izbę Kontroli pod kątem 

gospodarki odpadami medycznymi, gdzie uzyskano wzorową opinię w skali województwa. 

Drugiej ocenie Szpital poddał się już dobrowolnie, poddał się ocenie w rankingu 

ogólnopolskim szpitali publicznych. Oceny podane były w kwietniu 2017 r., Szpital                               

w Czarnkowie ze względu na wysokość kontraktu kwalifikował się do I grupy ocenianych 

szpitali, gdzie ocenie poddano 100 szpitali. Szpital nasz znalazł się na 17 pozycji. Jest to 

wynik wszystkich działań wprowadzonych przez dyrektora szpitala przy współpracy                         

z pracownikami Szpitala. Dyrektor kończąc swoją wypowiedź podziękował Zarządowi, 

Radzie Powiatu za dotychczasową współpracę i oby układała się nadal tak dobrze jak 

dotychczas.  

Na salę przybył radny Czesław Nowakowski. Od tego momentu w obradach uczestniczy 16 

radnych. 

Następnie głos zabrał dyrektor Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance  

przedstawiając radnym roczne sprawozdanie finansowe Szpitala za rok 2016.  

Szpital Powiatowy w Trzciance zgodnie ze sprawozdaniem finansowym w 2016 r. 

wypracował zysk netto w wysokości 109.636,77 zł. Koszty amortyzacji w 2016 r. wyniosły 

1.289.193,45 zł. Przychody jednostki ogółem wyniosły 33.042.765,34 zł, natomiast koszty 

ogółem wyniosły 32.933.128,57 zł. Należności na dzień 31.12.2016 r. wynosiły 2.900.836,07 

zł. Zobowiązania i rezerwy stanowiły ogółem kwotę 5.625.894,34 zł, w tym rezerwy na 

zobowiązania wyniosły 1.741.864,50 zł. W jednostce nie wystąpiły zobowiązania 

długoterminowe, a zobowiązania krótkoterminowe stanowiły kwotę 3.187.965,23 zł. 

Wskaźniki ekonomiczno-finansowe Szpitala na dzień 31.12.2016 r. wynosiły: wskaźnik 

bieżącej płynności: 1,90; wskaźnik zadłużenia: 45,61 %; wskaźnik pokrycia zadłużenia 

kapitałami własnymi: 1,19; wskaźnik pokrycia zobowiązań należnościami: 2,63. 

 Dyrektor Szymajda dodał, że patrząc na wynik finansowy szpitala w ostatnich latach to 

stopniowo ulegał on poprawie. Pierwszy dodatni wynik finansowy osiągnięto od 2009 roku. 

Najgorszy okres finansowy to były lata 2010 – 2014, gdzie ten wynik finansowy sięgał strat 

rzędu 1 mln. zł.  

Przedmiotowe sprawozdanie każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

Sesję i stanowi ono załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili pytań. 

  Wiceprzewodniczący Rady zapytał Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych jaka jest opinia Komisji na temat przedłożonych sprawozdań finansowych? 
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  Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  odpowiedział, że 

sprawozdania finansowe szpitala w Czarnkowie i szpitala w Trzciance omawiane były 

szczegółowo na posiedzeniu Komisji. Sprawozdania zostały przyjęte.  

 Wiceprzewodniczący Rady postawił wniosek o zatwierdzenie przez Radę Powiatu 

sprawozdań obu szpitali powiatowych, stąd przystąpiono do podjęcia uchwal w sprawie: 

 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie za rok 2016. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek,  

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/216/2017 została podjęta i stanowi załącznik 

nr 6 do niniejszego protokołu. 

 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego im. Jana 

Pawła II w Trzciance za rok 2016. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek,  

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/217/2017 została podjęta i stanowi załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad.5 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance za                 

2016 rok.  

  Głos w tym punkcie zabrała dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                 

w Trzciance Pani Lidia Grabarz, która pokrótce omówiła sprawozdanie na temat działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance za 2016 rok, które każdy z radnych 

otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję i stanowi ono załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

  Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? 

  Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Wiceprzewodniczący Rady zapytał Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych jaka jest opinia Komisji? 

  Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  odpowiedział, że informacja 

na temat działalności PCPR omawiana była na posiedzeniu Komisji, przyjęta została bez 

zastrzeżeń.  
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Salę opuścił radny Czesław Nowakowski. Od tego momentu w obradach uczestniczy 15 

radnych. 

  Wiceprzewodniczący Rady postawił wniosek o przyjęcie sprawozdania z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  w Trzciance za 2016 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Czesław Nowakowski, Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 15 radnych głosowało za przyjęciem sprawozdania, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad.6 

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego                    

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego” w 2016 roku. 

  Głos w tym punkcie zabrała Pani Bogusława Redmann – zastępca naczelnika 

Wydziału Organizacyjno-Ogólnego przedkładając radnym pokrótce sprawozdanie z realizacji 

„Programu współpracy Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” w 2016 roku. 

Przedmiotowe sprawozdanie każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

Sesję i stanowi ono załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

  Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? 

  Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Wiceprzewodniczący Rady postawił 

wniosek o przyjęcie sprawozdania z realizacji „Programu współpracy Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego” w 2016 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Czesław Nowakowski, Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 15 radnych głosowało za przyjęciem sprawozdania, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Salę opuściła radna Krystyna Matkowska. Od tego momentu w obradach uczestniczy 14 

radnych  

Ad.7 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej, 

Głos w tym punkcie zabrała dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                        

w Trzciance Pani Lidia Grabarz przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

oceny zasobów pomocy społecznej i zasadność jej podjęcia.  
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Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej do zadań własnych powiatu należy 

sporządzanie, zgodnie z art. 16a ww. ustawy, oceny w zakresie pomocy społecznej w oparciu 

o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Zasoby pomocy społecznej obejmują                          

w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na 

zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący i realizujący. Ocena 

zasobów pomocy społecznej obejmuje również osoby i rodziny korzystające z pomocy 

społecznej, rodzaje ich problemów oraz ich rozkład ilościowy. Organ wykonawczy jednostki 

samorządu terytorialnego przedstawia ocenę co roku, do dnia 30 kwietnia, radzie powiatu. 

Ocena wraz z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. 

W związku z powyższym, zasadne i konieczne jest przyjęcie oceny zasobów pomocy 

społecznej w drodze Uchwały Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 14 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Czesław Nowakowski, Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski, Krystyna Matkowska): 

- 14 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/218/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 10 do niniejszego protokołu. 

Na salę wróciła radna Krystyna Matkowska. Od tego momentu w obradach udział bierze 15 

radnych. 

b. przyjęcia „Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Czarnkowsko-

Trzcianeckim na lata 2016-2018”, 

Głos w tym punkcie również zabrała dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Trzciance przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim na lata 2016-2018”                   

i zasadność jej podjęcia.  

Zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny  i systemie pieczy zastępczej do zadań 

własnych powiatu należy opracowanie i realizacja 3–letnich powiatowych programów 

dotyczących rozwoju pieczy zastępczej, zawierających między innymi coroczny limit rodzin 

zastępczych zawodowych. Przedkładany Program Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Czarnkowsko-Trzcianeckim na lata 2016-2018 został opracowany przez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Trzciance. W Programie wskazano na konieczność podjęcia działań 

rozwijających i wspierających rodzinną pieczę zastępczą oraz usamodzielniających się 

wychowanków, a także podnoszących poziom świadczonych usług przez instytucjonalną 

pieczę zastępczą funkcjonującą na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie jako organizator pieczy zastępczej wnioskuje o przyjęcie ww. 

Programu,  co umożliwi realizację zadania określonego w ustawie. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Czarnkowsko-Trzcianeckim na lata 2016-2018”. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Czesław Nowakowski, Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/219/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 11 do niniejszego protokołu. 

Na salę wrócił radny Czesław Nowakowski. Od tego momentu w obradach udział bierze 16 

radnych. 

c. udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubasz, 

Głos w tym punkcie zabrała Skarbnik Powiatu Pani Ewa Dymek przedkładając 

radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubasz i zasadność 

jej podjęcia.  

Zgodnie z uchwałą NR XVII/113/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

z dnia 31.03.2016 roku w sprawie: współdziałania z Gmina Lubasz na rzecz realizacji 

projektu, Rada Powiatu zadeklarowała partnerstwo z Gminą Lubasz przy realizacji projektu 

pn. „Budowa drogi Antoniewo - Krucz" oraz udział finansowy w wysokości 10.000 zł 

(słownie: dziesięć tysięcy złotych zero groszy) w przypadku otrzymania przez Gminę Lubasz 

dofinansowania zewnętrznego. Na podstawie uchwały została zawarta umowa pomiędzy 

Powiatem Czarnkowsko-Trzcianeckim a Gminą Lubasz o partnerstwie na rzecz realizacji 

projektu pn. „Budowa drogi Antoniewo - Krucz" przy dofinansowaniu ze środków 

na operacje typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych" w ramach poddziałania 

„Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich 

rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie 

energii" objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.  

W związku z otrzymaniem przez Gminę Lubasz dofinansowania, Powiat Czarnkowsko-

Trzcianecki udziela wsparcia finansowego w wysokości 10 000 zł  w formie dotacji celowej. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubasz.  

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/220/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 12 do niniejszego protokołu. 
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d. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego na lata 2017-2036, 

Przed przystąpieniem do głosowania nad podjęciem uchwał dotyczących kwestii 

finansowych głos zabrała Skarbnik Powiatu, która omówiła szczegółowo zmiany dzisiaj 

proponowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu na lata 2017-2036 oraz zmiany 

proponowane do budżetu powiatu na rok 2017. 

Proponowane zamiany w WPF oraz zmiany do budżetu powiatu zaopiniowane zostały 

pozytywnie przez Komisję Budżetowo – Gospodarczą i stanowią kolejno załączniki nr 13                       

i nr 14 do niniejszego protokołu.  

Opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej przedłożona przez Przewodniczącą Komisji 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego na lata 2017-2036, omówionej przez Skarbnika Powiatu. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/221/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 16 do niniejszego protokołu. 

e. zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2017 rok, 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Pytań nie zgłoszono.  

 Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej powiatu na 2017 rok, omówionej przez Skarbnika Powiatu. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/222/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 17 do niniejszego protokołu. 
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f. zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych oraz niepublicznych 

placówek oświatowych funkcjonujących w Powiecie Czarnkowsko-

Trzcianeckim, 

Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji Pan Ryszard Jabłonowski 

przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych oraz 

niepublicznych placówek oświatowych funkcjonujących w Powiecie Czarnkowsko-

Trzcianeckim i zasadność jej podjęcia.  

Powiat, jako organ dotujący szkoły i placówki niepubliczne wpisane do rejestru szkół                         

i placówek niepublicznych funkcjonujących na terenie powiatu jest zobligowany do 

dotowania uczniów we właściwych rodzajach klasyfikacji budżetowej. W związku                         

z pojawieniem się ucznia niepełnosprawnego w Prywatnym Liceum Ogólnokształcącym                    

im. Ignacego Paderewskiego w Lubaszu uprawnionego do dotacji z tego tytułu koniecznym 

stało się wyodrębnienie w planie budżetowym powiatu i dotowanej jednostki odpowiedniego 

rozdziału klasyfikacji budżetowej tj. 80150. W związku z powyższym w druku stanowiącym 

podstawę naliczenia i rozliczenia dotacji za konkretne miesiące pojawiła się konieczność 

wprowadzenia stosownych zmian uwzględniających powyższy rozdział klasyfikacji 

budżetowej. Projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym poprzez 

zamieszczenie w BIP Powiatu, wywieszenie na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa oraz 

został przesłany do zainteresowanych, dotychczas dotowanych, organów prowadzących 

szkoły i placówki niepubliczne. W świetle powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na 

temat projektu uchwały? 

Przewodniczący Komisji Oświaty odpowiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w ww. sprawie. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Pytań nie zgłoszono.  

 Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół                               

o uprawnieniach szkół publicznych oraz niepublicznych placówek oświatowych 

funkcjonujących w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/223/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 18 do niniejszego protokołu. 
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g. ustalenia rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego, 

Głos w tym punkcie zabrała Pani Agata Michalska pracownik Wydziału Promocji, 

Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie 

ustalenia rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego i zasadność jej podjęcia, zmieniającą uchwałę dotychczas obowiązującą.  

Zgodnie z zapisami ustawy Prawo farmaceutyczne, rozkład godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na danym terenie określa, w drodze uchwały, rada powiatu, po 

zaciągnięciu opinii wójtów (burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu                             

i samorządu aptekarskiego.  

 Zmiany wprowadzone do dotychczas funkcjonującego rozkładu wynikają  

z otrzymanych informacji na temat: 

 powstania nowej apteki „Centrum Zdrowia” w Trzciance, co spowodowało zmianę 

dyżurów nocnych aptek funkcjonujących na terenie Miasta i Gminy Trzcianka, w ten 

sposób, że przypadać one będą każdej z nich, nie jak dotychczas co 7 tygodni, ale co 8 

tygodni, 

 zastąpienia apteki „Pod Łabędziem” w Czarnkowie apteką „Starfarmą". Zmiana dotyczy 

nazwy, właściciela i godzin otwarcia, 

 zmiany w rozkładzie godzin pracy aptek (apteka Przy Rynku” w Trzciance, apteka „Pod 

Jaskółką” w Trzciance oraz apteka „Familijna” w Lubaszu. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Pytań nie zgłoszono.  

Wiceprzewodniczący Rady postawił wniosek o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/224/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 19 do niniejszego protokołu. 

Ad.8 

Rozpatrzenie skargi na działalność dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii                    

w Białej. 

 Głos w tym punkcie zabrała Radna Krystyna Matkowska – z-ca Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej przedkładając radnym opinię Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie skargi pracownika MOS-u z dnia 14 marca 2017 r. 

na działania Dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Białej w przedmiocie 

ukarania pracownika karą nagany, bez uprzedniego, jak informuje wysłuchania pracownika,        

a w związku z tym naruszenia przepisów art. 109 § 2 i art. 112 § 1 ustawy Kodeks Pracy.    
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Na posiedzeniu Komisji w dniu 12 kwietnia 2017 r. obecna była pani skarżąca oraz Dyrektor 

MOS-u. Komisja w celu zbadania zasadności skargi zapoznała się szczegółowo                                     

z dokumentacją źródłową zgromadzoną w przedmiotowej sprawie, a także dokumentacją 

dotyczącą sprawy przedłożoną przez Dyrektora w dniu posiedzenia Komisji i z uwagą  

wysłuchała argumentów stron.  

Komisja uznała, że skarga w części dotyczącej ukarania pracownika karą nagany                 

(art. 108 § 1 Ustawy Kodeks Pracy) z dnia 22.12.2016 r. jest bezprzedmiotowa i bezzasadna, 

bowiem Dyrektor wycofał się z nałożonej kary. Powodem wycofania nałożonej na 

pracownika kary porządkowej było powzięcie przez Dyrektora informacji, że pracownik jest 

członkiem zakładowej organizacji związkowej, a pracodawca nie dopełnił obowiązku  

zasięgnięcia opinii związków zawodowych w momencie wniesienia przez pracownika 

sprzeciwu od nałożonej kary.   

Pracodawca powinien zasięgnąć tej opinii niezależnie od tego, czy uważa, że doszło 

do naruszenia prawa czy też nie (komentarz do art. 112 § 1 ustawy Kodeks pracy – system 

prawny LEX dla samorządu terytorialnego – opublikowano: QA 92812)  

W związku z powyższym pracodawca na podstawie art. 113 § 1 ustawy Kodeks pracy 

uznał karę za niebyłą i usunął zawiadomienie o ukaraniu z akt osobowych pracownika,                         

o czym skarżąca została poinformowana przez Dyrektora pismem z dnia 23.02.2017 r. i z dnia 

07.03.2017 r.   

Zgodnie z przepisami art. 242 § 1 Kodeksu pracy pracownicy mogą dochodzić swoich 

roszczeń ze stosunku pracy jedynie na drodze sądowej. Żaden inny organ nie ma kompetencji 

do rozstrzygania tego rodzaju sporów. Z przedłożonej dokumentacji w przedmiotowej 

sprawie wynika, że w dniu 8 marca 2017 r. skarżąca złożyła w Sądzie Rejonowym w Pile 

Wydział IV Pracy pismo procesowe z dnia 27.02.2017 r., w którym podaje: „W związku z 

uchyleniem przez pracodawcę kary porządkowej nagany nałożonej w dniu 22 grudnia 2016 r. 

za niestawienie się w pracy w dniu 13 grudnia 2016 r. w godz. od 6:30 do godz. 7:30, 

niniejszym cofam pozew w sprawie o sygn. akt IV P 9/17.”  

 Sąd postanowieniem z dnia 09.03.2017 r. umorzył postępowanie, a w związku                        

z powyższym, nawet z punktu widzenia procedury pracowniczej sprawę należy uznać za 

bezprzedmiotową.  

Jeżeli chodzi o pozostałe sprawy pracownicze poruszane w skardze, to Komisja 

Rewizyjna wnioskuje do Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego o uznaniu się za 

niewłaściwą do rozpatrzenia skargi. 

Organy rozpatrujące skargi mają obowiązek przestrzegania swojej właściwości                         

i nadawania skardze prawidłowego biegu. Rozpatrzenie skargi poza zakresem swojej 

właściwości jest pozbawione podstaw prawnych.  

Stosownie do art. 231 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego organ, który 

otrzymał skargę, a nie jest właściwy do jej rozpatrzenia, obowiązany jest przekazać skargę 

organowi właściwemu albo wskazać skarżącemu organ właściwy.  

W tym stanie faktycznym i prawnym wskazać należy, że organem właściwym do 

rozpatrzenia skargi opisującej w swej treści okoliczności nałożenia na pracownika kary 

porządkowej, a następnie jej wycofania, a także przechowywania i  rozliczenia się z pieniędzy 

wychowanek jest właściwy Sąd Rejonowy, Sąd Pracy  w Pile.  

Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Pytań nie zgłoszono.  
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W związku z tym, iż Komisja wysłuchała obie strony, wyraziła opinię w sprawie,                    

radni dzisiaj nie zgłosili pytań, Wiceprzewodniczący Rady  postawił wniosek o podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Młodzieżowego Ośrodka 

Socjoterapii w Białej, w której § 1 otrzymuje brzmienie: 

„§ 1. 1. Skargę złożoną przez Panią Martę Matkowską na działalność dyrektora 

Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Białej w części dotyczącej ukarania pracownika karą 

porządkową uznaje się za bezzasadną.   

2. Rada Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia 

pozostałych spraw poruszonych w skardze i wskazuje jako właściwy do ich rozpoznania Sąd 

Rejonowy w Pile IV Wydział Pracy.” 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Rafał Sroka, Adam Pazurek, 

Bartosz Niezborała, Bogdan Tomaszewski): 

- 12 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 4 głosy wstrzymujące. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVIII/225/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 21 do niniejszego protokołu. 

Ad.9 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu między sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XXVII a XXVIII Sesją 

Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

W dniu dzisiejszym Starosta przedłożył informację z posiedzenia Zarządu, które miało 

miejsce w dniu 20 kwietnia 2017 r. 

1) Za ogromny wkład pracy i poświęcenie Zarząd Powiatu podziękował osobom, które 

w sposób szczególny włączyły się w organizację tegorocznych „AgroTargów”, 

które odbyły się w miesiącu kwietniu br. w Czarnkowie. Podziękowanie trafiło 

bezpośrednio do czterech osób. Z ramienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

za organizację odpowiedzialna była Pani Agata Michalska z Wydziału Promocji, 

Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych. Słowa wdzięczności należały się również 

Panu Janowi Pertkowi jako dyrektorowi Miejskiego Centrum Kultury 

w Czarnkowie oraz Panu Henrykowi Siemieniewskiemu pracownikowi Urzędu 

Gminy w Czarnkowie. Podziękowanie trafiło także do Pani Dominiki Wiśniewskiej 

dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Trzciance. 

2) W spawach  z zakresu Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Mienia Powiatu 

Zarząd:   

-   rozpatrzył wniosek Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Mienia Powiatu  

o zwiększenie planu wydatków na postępowania związane z orzeczeniem przepadku 

pojazdów na rzecz powiatu, 

- rozpatrzył prośbę rodziny z Runowa o wykup gruntu stanowiącego ich własność,  

a zajętego pod część chodnika przy drodze powiatowej, 
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-  zapoznał się z informacją najemcy lokalu z zasobów powiatowych o rezygnacji z lokalu 

mieszkalnego i jego prośbą o nie naliczanie czynszu. 

3) W sprawach z zakresu edukacji Zarząd: 

-   podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia w 2017 roku dotacji z budżetu 

powiatu dla niepublicznych szkół ponadgimnazjalnych o uprawnieniach szkół publicznych,  

w których realizowany jest obowiązek szkolny lub obowiązek nauki, dotacji dla szkół dla 

dorosłych oraz dotacji dla placówek niepublicznych, 

-  podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

wyłonienia kandydata na stanowisko dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Trzciance, 

-   rozpatrzył prośbę dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Czarnkowie o wyrażenie zgody 

na oficjalne wystąpienie do Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu z wnioskiem                                 

o nawiązanie współpracy pomiędzy uczelnią a liceum, 

- rozpatrzył prośbę Stowarzyszenia Bezpieczny Port o umożliwienie przejęcia godzin 

nieodpłatnego korzystania z hali przeznaczonych dotychczas dla Fundacji Aktywnej 

Rehabilitacji. 

Ponadto dokonano podsumowania i wręczenia nagród w Konkursie „Dwie strony 

sieci”, który odbył się w ramach tegorocznego Programu Promocji Zdrowia z udziałem 

Komendanta Powiatowego Policji. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty? 

Pytań nie zgłoszono. 

Ad.10 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z prac Komisji między sesjami.  

Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 12 kwietnia 2017 r.  Przedmiotem posiedzenia 

Komisji była analiza skargi złożonej przez jednego z wychowawców na dyrektora 

Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Białej. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się w miesiącu kwietniu br. wspólnie                    

z Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej. Posiedzenie Komisji miało miejsce w dniu 24 

kwietnia br., na którym zajmowano się takimi tematami jak: 

1. Roczne sprawozdanie finansowe Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie                 

i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za rok 2016. 

2. Plany rzeczowo – finansowe Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie                            

i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance na rok 2017. 

3. Ocena funkcjonowania Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za rok 2016 (koszty, remonty i inwestycje) 

w kontekście rocznych sprawozdań finansowych obu jednostek . 

4. Bieżąca sytuacja ZZOZ w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego w Trzciance. 

5. Informacja o działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za 2016 rok. 

Ponadto Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała i opiniowała zmiany 

proponowane w budżecie powiatu na 2017 r. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 24 kwietnia br. Przedmiotem 

posiedzenia była zapoznanie się ze stanem realizacji zadań inwestycyjnych w szkołach                         

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki oraz 

zapoznano się z wynikami egzaminów zawodowych. Omówiono i zaopiniowano materiały 

będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji.   
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Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 

11 kwietnia br. Komisja miała charakter wyjazdowy – spotkano się w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie. Zapoznano się z informacją Komendanta o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego oraz 

dokonano oględzin obiektu Komendy. Wniosek jaki się nasunął po oględzinach obiektu to 

konieczność wykonania przebudowy pomieszczeń garażowych w obiekcie Jednostki 

Ratowniczo-Gaśniczej PSP w Czarnkowie polegającej na wykonaniu posadzki w garażu                    

i w myjni oraz odwodnienia liniowego przed garażami. Przewodniczący Komisji wyraził 

nadzieję, że Zarząd Powiatu pomoże Komendantowi Powiatowemu PSP przy remoncie.  

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych, spotkała się wspólnie z Komisją Budżetowo-

Gospodarczą w dniu  24 kwietnia br, o czym była mowa wyżej.  

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących 

Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.11 

Informacja o sposobie rozpatrzenia wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji.  

Pani Sekretarz przypomniała radnym, iż na poprzedniej Sesji, w punkcie wolne głosy                 

i zapytania zgłoszone zostały dwa wnioski przez wiceprzewodniczącego Rady Pana 

Mańczaka.  

Pierwszy z wniosków dotyczył  konieczności naprawy drogi wojewódzkiej na odcinku 

Trzcianka- Piła, z uwagi na jej bardzo zły stan techniczny i duże obciążenie ruchem. 

Drugi z wniosków  dotyczył  przebudowy ronda na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 

nr 180 ( ulica Fałata) z ulicami Witosa i Wieleńska w Trzciance.  

 Obydwa wnioski przekazane zostały do Wielkopolskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Poznaniu. Odpowiedzi do dnia dzisiejszego nie otrzymano.  

Ad.12 

Interpelacje radnych. 

 Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż na jego ręce do dnia Sesji nie 

wpłynęła żadna interpelacja. 

Radni w dniu dzisiejszym również interpelacji nie złożyli. 

Ad.13 

Wolne wnioski i zapytania. 

W tym momencie o zabranie głosu prosiła Wiceprzewodnicząca Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego Pani Mirosława Rutkowska-Krupka, której głosu udzielił 

Wiceprzewodniczący Rady. 

 Pani Mirosława Rutkowska-Krupka w kilku zdaniach odniosła się do działań 

prowadzonych przez Sejmik, które zadziały się w ostatnim okresie, a mają znaczenie dla 

naszego powiatu. M.in. mówiła o tym, że w ubiegłym tygodniu podpisana została umowa na 

modernizację linii kolejowej Piła-Poznań, będą remontowane dwie nitki. Kwota przewidziana 

na modernizację to 600 tys. zł. Trwają pracę nad opracowaniem planu przestrzennego 

województwa wielkopolskiego. W dniach 3-5 kwietnia br. gościła w Poznaniu delegacja                       

z Rumunii, kraju z którym Sejmik planuje nawiązać współpracę. Przedmiotem tego spotkania 

było dziedzictwo kulinarne i produkt regionalny. W sprawach z zakresu ochrony zdrowia Pani 

Rutkowska-Krupka przekazała informację, że Szpital Rehabilitacyjno-Kardiologiczny                      
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w Kowanówku nie znalazł się na mapie sieci szpitali, stąd Sejmik podjął uchwałę w sprawie 

przyjęcia i skierowania do zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego w sprawie połączenia Szpitala Kardiologiczno – Rehabilitacyjnego                        

w Kowanówku ze Szpitalem Wojewódzkim w Poznaniu. Proponowane połączenie Szpitala 

Rehabilitacyjno-Kardiologicznego w Kowanówku w Poznaniu ze Szpitalem Wojewódzkim    

w Poznaniu podyktowane jest przede wszystkim koniecznością dostosowania łączonych 

jednostek do wymogów ustawy z 23 marca 2017 roku o zmianie ustawy o świadczeniach 

opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych i zapewnieniu Szpitalowi                        

w Kowanówku możliwości skorzystania z wejścia do systemu sieci szpitali. Warunkiem 

połączenia szpitali będzie potwierdzenie przez Narodowy Fundusz Zdrowia, iż kontrakt 

(ryczałt) dla połączonych jednostek będzie co najmniej sumą dotychczasowych kontraktów 

łączonych szpitali. Podjęto również uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu, na zadanie w zakresie bezpieczeństwa 

publicznego. Uchwała mówi o udzieleniu w 2017 r. pomocy finansowej w wysokości 

20.000,00 zł na dofinansowanie zakupu specjalistycznej wieży dla ratowników, 

ochraniających obszary wodne na terenie powiatu. Dotacje otrzymało również Muzeum Ziemi 

Nadnoteckiej w Trzciance w kwocie 17 tys. zł na izolację ścian fundamentowych. 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku dodała, że w dniu wczorajszym uczestniczyła                                    

w uroczystościach 90-lecia funkcjonowania Radia Merkury, obecnie już Radia Poznań Sp.                  

z o.o. Ze spraw organizacyjnych podała, że również w dniu wczorajszym ze składu Zarządu 

Woj. Wlkp. odwołano Pana Leszka Wojtasiaka a na jego miejsce  powołano Pana Macieja 

Sytka.  

 Korzystając z obecności Radnej Rutkowskiej-Krupka radny Waldemar Pawłowski 

zwrócił uwagę na potrzebę budowy ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej nr 178 na 

dwóch odcinkach  Czarnków - Kuźnica Czarnkowska i Kuźnica Czarnkowska-Trzcianka. Ten 

drugi odcinek na ten czas można by odpuścić, bo są boczne drogi, którymi można poruszać 

się rowerem, jednak ten pierwszy odcinek ze względu na bezpieczeństwo poruszających się 

po drodze rowerzystów byłyby wskazany. Radny o budowę tej ścieżki zabiega od kilku lat, 

Wójt Gminy Czarnków zadeklarował wykup gruntu pod ścieżkę. Druga sprawa to potrzeba 

przebudowy lewoskrętu z drogi wojewódzkiej nr 178 w drogę wojewódzką w kierunku 

Wielenia, w miejscowości Zofiowo. Jest tam bardzo niebezpieczny zakręt, było już tam wiele 

wypadków, bardzo duży ruch na tej trasie, co trzeci samochód skręca w kierunku Wielenia 

tamując ruch dla pozostałych użytkowników drogi.  

 Pani Rutkowska – Krupka odpowiedziała, że Sejmik Wojewódzki nie przyjmuje 

propozycji poszczególnych radnych z Wielkopolski, bo byłoby tego zbyt dużo. 

Zaproponowała, aby Gmina Czarnków złożyła w tych sprawach wniosek, dobrze byłoby 

gdyby powiat ten wniosek poprał i wówczas skierować go do Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego. Sama też prosiła o kopie wniosku, aby mogła sprawę pilotować. Potrzeb 

jest wiele, Trzcianka potrzebuje obwodnicy, zaczęto już o tym mówić, być może uda się to 

powiązać ze sobą.   

 Radny Bogacz skierował pytanie do Starosty – w imieniu mieszkańców miejscowości 

Straduń gm. Trzcianka zapytał, czy przy przebudowie drogi Trzcianka – Straduń przy 

projektowaniu ścieżki pieszo-rowerowej przewidziane jest przesunięcie słupów 

elektrycznych, które w tej chwili stoją na środku chodnika w m. Straduń. Drugie pytanie też 

dotyczy miejscowości Straduń, czy przebudowa drogi skończy się w połowie wsi, czy 

skończy się przy pensjonacie January? 

 Starosta odpowiedział, że w sprawie przesunięcia słupów elektrycznych udzieli 

odpowiedzi radnemu po sprawdzeniu dokumentacji technicznej, a jeżeli chodzi o inwestycję                            

ul. Gorzowska Trzcianka – Straduń, to zakończy się w momencie, gdzie kończy się droga 
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powiatowa tj. przy mostku. Wie, że Burmistrz Trzcianki planuje dalszą inwestycję w zakresie 

swoich prac i poprowadzenie wymiany nawierzchni ze środków własnych gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie?  

Pytań nie zgłoszono. 

Ad.14 

Sprawy różne. 

 Wiceprzewodniczący Rady przekazał radnym uchwałę ( zał. nr 23 ) Walnego Zjazdu 

Ruchu Kultury Chrześcijańskiej „Odrodzenie” w Czarnkowie w sprawie opieki paliatywnej                          

i geriatrycznej. Uchwała mówi o tym, że po raz kolejny Stowarzyszenie zabiega i wnioskuje                              

o utworzenie w szpitalu w Czarnkowie Oddziału Opieki Paliatywnej i Oddziału Opieki 

Geriatrycznej.  

 Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że z tematem zapoznała się Komisja Zdrowia                        

i Pomocy Społecznej oraz Komisja Budżetowo-Gospodarcza. Zarząd Powiatu też takie pismo 

otrzymał – i mimo tego, że znane są potrzeby mieszkańców Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego i wiemy, że byłoby to potrzebne, to znamy też sytuację finansową obu 

naszych zakładów opieki zdrowotnej i wiemy też, że niestety są ograniczone środki na tego 

typu rodzaju świadczenia z Narodowego Funduszu Zdrowia i nie możemy sobie pozwolić na 

realizację tego rodzaju oddziału, który nie miałby zlecenia od NFZ, czyli nie miał by 

kontraktu. Ponieważ nikt nie jest w stanie tego utrzymać to pociąga to za sobą niesamowite 

koszty. Nie mniej jednak przekazuję temat Zarządowi Powiatu, żeby ewentualną odpowiedź 

przygotował, bo być może trzeba się tym tematem zająć przy współudziale gmin, ponieważ 

sam powiat nie jest wstanie tego udźwignąć.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie? 

 Radny Białoskórski – chciałbym wrócić do tematu, który właściwie został zamknięty        

i tak naprawdę tylko chwila refleksji przychodzi człowiekowi. Mówię tutaj o sprawie MOS – 

u w Białej. Byłem jednym z czterech, którzy wstrzymali się od głosu. Dla mnie rzeczą 

niezrozumiałą jest to, że organ prowadzący tak naprawdę nie wiele może zrobić. Rozumiem 

ścieżki prawne, tylko tak z boku patrząc, nie wiem czy Państwo to zauważyli, ale to napięcie 

nie minęło. Był dzisiaj na sali Pan dyrektor i Pani, której temat dotyczy, i taki mój wniosek do 

Starosty i do Zarządu Powiatu, aby tak po ludzku porozmawiać z dyrektorem, żeby za dwa 

miesiące sprawa nie wróciła na wokandę. My na Komisji Oświaty mówiliśmy o pewnych 

sprawach, że w MOS – ie jest duża rotacja nauczycieli i zawsze te tłumaczenia były takie, że 

ta rotacja spowodowana jest specyfiką pracy, trudną z punktu widzenia psychicznego, że nie 

wszyscy to wytrzymują, ale myślę, że tam jest drugie dno. Nie chcę tu żadnych wniosków 

wyciągać, bo z tego co mi wiadomo nie ma podstaw do tego, to nie wyciągam ich. Natomiast 

tak jak mówię myślę, że trochę roli Starosty, żeby tak po ludzku porozmawiać z dyrektorem, 

bo nie ma sensu aby konflikt miał powrócić i ponownie trafić na wokandę. Jest jeszcze jedna 

taka uwaga, z którą nie mogę się pogodzić. Jesteśmy po wyborach dyrektorów szkół, które 

bezpośrednio podlegają pod Powiat i tak wiem, że jeden z dyrektorów, konkretnie chodzi                     

o dyrektora ZSP w Czarnkowie, udowodniono w sensie takim, że przeprowadzono inwenturę, 

że po inwenturze brakowało ponad 230 tys. zł. Pozostałe zarzuty też tam gdzieś zostały 

przedstawione i tak przechodzimy nad tym do porządku dziennego. Mało tego, dajemy 

kolejny glejt do rządzenia szkołą na kolejne lata. 230 tys. zł to dla mnie jest kwota bardzo 

duża i ona, że tak powiem została udowodniona. Ja nie rozumiem, że organ prowadzący – 

Starostwo, ma najmniej do powiedzenia. Nie mogę się z tym pogodzić.  
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 Wiceprzewodniczący Rady – dziękuję za tą wypowiedź, ale wolałbym żeby zabierać 

głos przy punkcie, którego sprawa dotyczy. Jest Pani, która była sprawą zainteresowana, są 

radni, którzy mogą się wypowiadać w sprawie i jeżeli są jakieś pytania, wątpliwości to lepiej 

je przekazywać przed podjęciem uchwały niż po podjęciu. Teraz to praktycznie nie ma już 

sensu. O to radnych proszę. Każdy ma prawo mieć swoje sugestie, swoje uwagi, swoje 

zdanie. Możecie Państwo głosować przeciw, czy wstrzymywać się od głosownia. Natomiast 

jeżeli te informacje są przekazywane teraz, to lepiej aby były one przekazane przed podjęciem 

uchwały, bo być może spowodowałyby jakieś dalsze pytania, które mogłyby coś wyjaśnić.  

 Radny Białoskórski – ja celowo czekałem do spraw różnych, ponieważ wcześniej 

dotarło do mnie, że my tak naprawdę nic nie możemy. Co z tego żebym zajął stanowisko                    

i słowo wcześniej, niczego by to nie zmieniło z punktu formalno-prawnego.  

 Wiceprzewodniczący Rady – no niestety prawem musimy się kierować i tutaj nie 

mamy innej możliwości. Natomiast jeśli chodzi o konkursy, to z tego co wiem, w skład 

Komisji Konkursowej wchodziło dwóch Starostów, czyli osoby, które najlepiej są 

zorientowane o pracy poszczególnych dyrektorów, które mają dostęp do wszystkich 

dokumentów. My nie zawsze i nie do wszystkich dokumentów mamy dostęp. Dlatego myślę, 

że tutaj została wspólnie podjęta decyzja.  

 Radny Bogacz – skoro zgłaszane są tu zarzuty, co do jednego z dyrektorów szkół, a ja 

jestem Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, to z mojej wiedzy                                  

i dokumentów, z których mogłem wyczytać, to żadne postępowanie nie wykazało 

nieprawidłowości prawnych. Komisja Dyscyplinarna w stosunku do dyrektora wszczęła 

postępowanie ale odstąpiła od ukarania, czyli nie było przekroczenia.  

 Starosta Teterus – jeżeli dyskutujemy, to chciałbym aby ten temat był wyjaśniony do 

końca, żeby po wyjściu z sali nie było wątpliwości. Jest to sprawa kontroli, która toczyła się 

w ZSP w Czarnkowie, w latach poprzednich. Po tej kontroli okazało się, że są problemy                     

z pokazaniem brakującej kwoty, przedmiotów i rzeczy na kwotę 230 tys. zł. Skierowałem 

sprawę do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych. Rzecznik skierował sprawę na 

Komisję w Poznaniu, która na mój wniosek odpowiedziała, że jest mała szkodliwość 

społeczna i dlatego odstępują od ukarania. Z tym się nie zgodziłem i podważyłem to 

stanowisko kierując dalej sprawę do Rzecznika, do Warszawy. W całej rozciągłości 

otrzymałem odpowiedź, z której wynika, że Rzecznik potwierdza uwagi zawarte w piśmie, 

przyznał rację Powiatowi. Ta konkluzja poszła ponownie na Komisje do Poznania, gdzie 

potwierdzono, że Powiat miał rację przy zgłaszaniu sprawy do Rzecznika, jednak po 

wyjaśnieniach dyrektora, odstąpiła od ukarania. Takie stanowisko przyjął Rzecznik 

Dyscypliny Finansów Publicznych.  

 Wiceprzewodniczący Rady przypomniał radnym o konieczności złożenia na ręce 

Przewodniczącego Rady, oświadczeń majątkowych za rok 2016, do końca kwietnia br.  

Ad.15 

Zakończenie Sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku XXVIII Sesji Rady Wiceprzewodniczący Rady 

Powiatu zamknął obrady o godz.15.30 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 


